
Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 23 (L 45) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 23:
”Den 14. september 2010 svarede ministeren på SUU alm. del- spørgsmål 
594, at erfaringer fra bl.a. Tyskland viser, at brugerbetaling på kunstig befrugt-
ning påvirker fødselstallet negativt: "Alt andet lige må det antages, at bruger-
betaling har en effekt på behandlingstallet (dermed antal fødte børn)". Ministe-
ren bedes oplyse, hvilken konsekvens lovforslaget vurderes at have på det 
danske fødselstal på kort og lang sigt.”

Svar:
Som tidligere oplyst er det min forventning, at barnløse personers ønske om at 
få børn ikke vil ændre sig, uanset om behandling med kunstig befrugtning til-
bydes vederlagsfrit eller med en øget egenbetaling. Det er derfor min forhåb-
ning, at fødselstallet ikke vil falde væsentligt.
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